
PROTOKÓŁ Nr XXX/05 

z obrad XXX Sesji Rady Gminy Działdowo 

odbytej dnia 30 sierpnia 2005 roku 

 

Obrady XXX Sesji Rady Gminy rozpoczęto o godzinie 1015, zakończono o godzinie 1315. 

Stan osobowy radnych wynosi 15 osób, zgodnie z listą obecności w obradach wzięło udział 

12 radnych. Nieobecni: Pani Radosława Dolińska, Pan Janusz Doliński, Pan Mirosław 

Zieliński. 

 

Spoza Rady Gminy udział w posiedzeniu wzięli: 

Wójt Gminy     - Paweł Cieśliński 

Zastępca Wójta    - Jan Świniarski 

Sekretarz Gminy    - Janina Zyznowska 

Skarbnik Gminy    - Beata Antoszewska 

p.o. Kierownik GOPS   - Bożena Ziółkowska-Wójcicka 

Kierownik GOK    - Mieczysława Skała 

Kierownik GKS    - Grzegorz Małachowski 

Kierownik GZUK    - Andrzej Graszk 

Radny Rady Powiatu    - Władysław Kubiński 

oraz sołtysi z terenu gminy 

 

Ad. pkt 1 

Pani Teresa Majorowska – Przewodnicząca Rady otwierając obrady XXX Sesji Rady Gminy 

przywitała zabranych i na podstawie listy obecności stwierdziła quorum władne do 

obradowania i podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Ad. pkt 2 

Następnie Pani Przewodnicząca przedstawiła projekt porządku dziennego, który został 

przyjęty jednogłośnie i jest następujący: 

1) Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie jego prawomocności. 

2) Przyjęcie porządku dziennego. 

3) Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 

4) Zapytania i wolne wnioski. 

5) Przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2005 roku. 

 



6) Podjęcie uchwały Rady Gminy w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2005 rok. 

7) Podjęcie uchwały Rady Gminy w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 

8) Podjęcie uchwały Rady Gminy w sprawie wprowadzenia zmian w regulaminie 

udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na 

terenie Gminy Działdowo. 

9) Podjęcie uchwały Rady Gminy w sprawie udzielenia pełnomocnictwa Wójtowi Gminy 

do zatwierdzenia projektu „Bądź aktywny” współfinansowany ze środków EFS. 

10) Podjęcie uchwały Rady Gminy w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze 

przetargu działek z obrębu Burkat. 

11) Podjęcie uchwały Rady Gminy w sprawie wyrażenia zgody na przeniesienie prawa 

użytkowania wieczystego w zamian za zaległości podatkowe. 

12) Podjęcie uchwały Rady Gminy w sprawie wyrażenia zgody na częściowe zniesienie 

współwłasności. 

13) Omówienie zmian w nowej ustawie o świadczeniach rodzinnych i o zaliczkach 

alimentacyjnych. 

14) Informacja o przygotowaniu szkół do rozpoczęcia nowego roku szkolnego. 

15) Informacja o działalności Ekologicznego Związku Gmin na terenie Gminy. 

16) Ocena sytuacji w rolnictwie. 

17) Informacja Wójta Gminy o pracach między sesjami. 

18) Sprawy bieżące. 

 

Ad. pkt 3 

Protokół z XXIX Sesji został przyjęty jednogłośnie bez odczytywania. 

 

Ad. pkt 4 

Nie było pytań i wolnych wniosków. 

 

Ad. pkt 5 

Szczegółowe sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2005 roku przedstawiła 

Pani Skarbnik Beata Antoszewska – sprawozdanie w załączeniu 

Uwag nie było Rada jednogłośnie przyjęła sprawozdanie. 

Sprawozdanie Gminnego Ośrodka Kultury za I półrocze 2005 roku przedstawiła Pani 

Mieczysława Skała – Kierownik GOK – sprawozdanie w załączeniu. 

 



Następnie Pan Andrzej Graszk – Kierownik GZUK przedstawił informację z działalności 

Gminnego Zakładu Usług Komunalnych w Uzdowie za 6 miesięcy 2005 roku. 

Wyjaśnił, że z dniem 1 lutego 2005 roku zakład przejął od Zakładu Usług Wodnych w 

Mławie wodociągi zbiorowe w miejscowości Kurki, Gnojno, Turza Wielka, Uzdowo, 

Ruszkowo i Gąsiorowo. W związku z tym zatrudniono 5 osób na stanowisku konserwator 

hydroforni. 

Oprócz statutowej działalności zakład wykonuje prace na zlecenie Urzędu Gminy np. remont 

dachu, malowanie oraz wymiana instalacji elektrycznej. W maju b.r. została zakupiona 

koparko-ładowarka, przy pomocy której usunięto awarię linii wodociągowej. 

 

Ad. pkt 6 

Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie zmian w budżecie gminy na 2005 rok przedstawiła 

Pani Skarbnik Beata Antoszewska. 

Powiedziała, że zwiększono dochody o 1.347 zł. na podstawie decyzji Wojewody 

Warmińsko-Mazurskiego z przeznaczeniem na zakup komputera. Aktualna kwota budżetu po 

zmianach wynosi: 

- dochody 16.826.341 zł 

- wydatki 17.945.224 zł. 

Deficyt w wysokości 1.118.883 zł pokryty jest z przychodów z zaciągniętych kredytów, 

pożyczek oraz wolnych środków. 

Rada jednogłośnie podjęła 

UCHWAŁĘ Nr XXX/233/05 

w sprawie zmian w budżecie Gminy Działdowo na 2005 rok 

 

Ad. pkt 7 

Następnie Pani Skarbnik przedstawiła projekt  uchwały Rady Gminy w sprawie zaciągnięcia 

kredytu długoterminowego. 

Wyjaśniła, że już kończy się spłata dwóch kredytów, w związku z tym gmina planuje 

zaciągnięcie kredytu w wysokości 700.000 zł z przeznaczeniem na wydatki bieżące na okres 

trzech lat od listopada 2005 roku do listopada 2008 roku. 

Rada jednogłośnie podjęła  

UCHWAŁĘ Nr XXX/234/05 

w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego 

 

 



Ad. pkt 8 

Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie wprowadzenia zmian w regulaminie udzielania 

pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy 

Działdowo przedstawił Wójt Pan Paweł Cieśliński. 

Wyjaśnił, że gmina zamierza zrobić dwa szczeble stypendium oraz dokonać zmian 

dotyczących wysokości stypendium, a mianowicie określić jego wysokość na 100 zł i 50 zł w 

zależności od wysokości dochodów na osobę w rodzinie. 

Zmieniony został też zapis dotyczący terminów realizacji stypendium – do 10 grudnia tego 

roku kalendarzowego i w przyszłym roku – do 20 lipca. 

Rada jednogłośnie podjęła  

UCHWAŁĘ Nr XXX/235/05 

w sprawie wprowadzenia zmian w regulaminie udzielania pomocy materialnej o 

charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Działdowo. 

 

Ad. pkt 9 

Następnie Pan Wójt Cieśliński przedstawił projekt uchwały Rady Gminy w sprawie 

udzielenia pełnomocnictwa Wójtowi Gminy Działdowo do zatwierdzenia projektu „Bądź 

aktywny” współfinansowanego ze środków EFS. 

Pan Wójt powiedział, że wniosek o dofinansowanie zostanie złożony do Ministerstwa 

Gospodarki i Pracy w wrześniu 2005 roku i jest odpowiedzią na konkurs z działania 1,5 a –

„Wspieranie osób z grupy zagrożonych wykluczeniem społecznym” 

Projekt skierowany jest do osób młodych w wieku 19-24 lata, pochodzących z ubogich 

rodzin. 

Wsparcie będzie polegało na zorganizowaniu kursów zawodowych: fryzjerskich, wizażu, 

stylizacji paznokci. Koszt projektu około 100.000 zł. 

Wkład własny gminy około 20%. 

Rada jednogłośnie podjęła  

UCHWAŁĘ Nr XXX/236/05 

w sprawie udzielenia pełnomocnictwa Wójtowi Gminy do zatwierdzenia projektu 

„Bądź aktywny” współfinansowany ze środków EFS. 

 

Pan Grzegorz Małachowski – Kierownik GKS przedstawił projekty uchwał Rady Gminy w 

sprawie: 

 

 



Ad. pkt 10 

wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu działek z obrębu Burkat.  

Wyjaśnił, że są to działki przeznaczone pod budownictwo wielorodzinne o łącznej 

powierzchni 0,59 ha.  

Rada jednogłośnie podjęła  

UCHWAŁĘ Nr XXX/237/05 

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu działek z obrębu Burkat. 

 

Ad. pkt 11 

wyrażenia zgody na przeniesienie prawa użytkowanie wieczystego w zamian za zaległości 

podatkowe. 

Uchwała dotyczy przejęcia od PKP działek w zamian za zaległości podatkowe. 

Rada jednogłośnie podjęła  

UCHWAŁĘ Nr XXX/238/05 

w sprawie wyrażenia zgody na przeniesienie prawa użytkowania wieczystego w 

zamian za zaległości podatkowe. 

 

Ad. pkt 12 

wyrażenia zgody na częściowe zniesienie współwłasności. 

Wyjaśnił, że dokonano podziału fizycznego w celu zniesienia współwłasności. 

W wyniku podziału powstało 5 działek, z czego 2 przejmuje gmina Działdowo, 2 państwo 

Sobiesierscy, a 1 nadal pozostaje we współwłasności po ½ części. 

Rada jednogłośnie podjęła 

UCHWAŁĘ Nr XXX/239/05 

w sprawie wyrażenia zgody na częściowe zniesienie współwłasności. 

 

Ad. pkt 13 

Pani Bożena Ziółkowska-Wójcicka – p.o. Kierownik GOPS przedstawiła informację w 

sprawie zmian w nowej ustawie o świadczeniach rodzinnych i o zaliczkach alimentacyjnych 

(w załączeniu). 

Wyjaśniła, że celem wprowadzonych zmian do ustawy jest zwiększenie pomocy dla rodzin 

wielodzietnych. 

 



Zaliczka alimentacyjna to kwota wypłacana osobie uprawnionej tzn. (dziecku, które jest 

wychowywane przez osobę samotną, bądź osobie uczącej się) na poczet należnych 

alimentów, jeżeli ich egzekucja okaże się bezskuteczna. 

 

Ad. pkt 14 

Pan Wójt Paweł Cieśliński przedstawił ustną informację o przygotowaniu szkół do 

rozpoczęcia roku szkolnego. 

Pan Wójt powiedział, że w tym roku szkolnym naukę w szkołach rozpocznie 1300 uczniów. 

W Szkole Podstawowej w Wysokiej dokonano wymiany okien oraz prac malarsko-

konserwacyjnych (30.000 zł.). 

W Szkole Podstawowej w Petrykozach wykonano remont pomieszczeń stołówki szkolnej, 

pozostała jeszcze do wykonania pracownia komputerowa ( do tej pory 18.000 zł.). 

W trakcie realizacji jest docieplenie budynku Szkoły Podstawowej w Uzdowie (całość 

102.000 zł.). 

 

Ad. pkt 15 

Informację o działalności Ekologicznego Związku Gmin przedstawił Przewodniczący – Pan 

Kazimierz Kordecki – informacja w załączeniu. 

 

Ad. pkt 16 

Pan Wójt powiedział, że w związku z suszą komisja złożona z przedstawicieli Izby Rolniczej, 

Wojewódzkiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego i pracownika gminy dokonała wizji w 

terenie i oceniła straty w gospodarstwach rolnych. 

Protokoły z tych lustracji wysłane zostały do Wojewody Warmińsko-Mazurskiego. Na tej 

podstawie wojewoda wystąpił do Ministra Rolnictwa z wnioskiem o uznanie województwa za 

obszar objęty klęską suszy. 

Z terenu gminy złożono 285 wniosków.  

Pani radna Filip zapytała, dlaczego w protokołach oceny skutków suszy nie ujęto powierzchni 

zbóż ozimych. 

Pani Urban – przedstawiciel ODR w Olsztynie odpowiedziała, że była to odgórna decyzja 

Wojewody i Komisja nie ujmowała zbóż ozimych w protokołach. Wyceny strat są wysokie, 

do tej pory żaden rolnik nie zgłaszał uwag do wyceny. 

Protokoły te posłużą wyłącznie do ewentualnego zaciągnięcia kredytu. Banki jeszcze nie mają 

informacji, jak to będzie wyglądać i kiedy kredyty będą uruchomione. 

 



 

Ad. pkt 17 

Informację o pracach między sesjami przedstawił Pan Wójt – Paweł Cieśliński – informacja w 

załączeniu. 

 

Ad. pkt 18 

Pan Wójt Cieśliński poinformował, że w dniu 11 września odbędą się w Ruszkowie dożynki 

powiatowe, których współorganizatorem jest gmina Działdowo. Aktualnie trwają 

przygotowania do dożynek. 

 

Pan radny Lipowski wystąpił z wnioskiem o remont drogi asfaltowej w Kurkach, ponieważ 

jest bardzo zniszczona, są dziury w asfalcie co zagraża bezpieczeństwu. 

 

Wobec wyczerpania porządku dziennego Przewodnicząca Rady Gminy Pani Teresa 

Majorowska zamknęła obrady XXX Sesji Rady Gminy. 

 

 

Protokołowała        Przewodnicząca 
         Rady Gminy Działdowo 
Maria Michalak 
         Teresa Majorowska 
       

 

 

 

 

 

 


